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Predoiu: Sunt convins ca la Consiliul JAI vom primi semnalele pentru o decizie

privind Schengen

Ministrul Afacerilor Interne, Catalin Predoiu, si-a aratat convingere  ca, la Consiliul JAI din 10 octombrie,

România va primi semnalele  pozitive în perspectiva unei decizii pâna la finalul anului 2024 privind 

aderarea tarii noastre la Spatiul Schengen. 

"Concret, în consiliul JAI din 10 octombrie se va discuta Eurobarometrul  Schengen, adica situatia din toate tarile

membre Schengen, fara ca pe  ordinea de zi sa fie luarea unei decizii. Dar, în acelasi timp, am  actionat diplomatic

pentru ca în acest Consiliu sa primim semnale  puternice de sprijin pentru luarea unei decizii pozitive pâna la

finalul  acestui an. Sunt în permanent contact cu presedintia ungara, cu Comisia  Europeana si cu ministrii de

interne din statele UE pentru a ne promova  obiectivul", a declarat Predoiu, potrivit site-ului MAI.

Ministrul român a avut, în perioada 2-5 octombrie, o serie de întâlniri  la Viena, Praga si Munchen pentru

promovarea intrarii României în  Spatiul Schengen cu frontiera terestra în anul 2024.

"Am avut întâlniri cu ministrul austriac de interne, Gerhard Karner,  ministrul ceh de interne, Vit Rakusan,

ministrul bavarez de interne,  Joachim Hermman, precum si cu ministrul austriac de finante, nominalizat  viitor

comisar european pentru afaceri interne, Magnus Brunner. Am  insistat în aceste discutii pe meritele si rezultatele

României în  protejarea frontierelor nationale si ale UE, combaterea migratiei  iregulare si ilegale si aplicarea

impecabila a tuturor sistemelor si  codurilor Schengen", a spus Catalin Predoiu.

El a adaugat ca a demonstrat cu argumente logice, dar care tin si de  realitatea din teren, ca decizia privind intrarea

României în Schengen  cu frontierele terestre trebuie luata în 2024, în timp ce România va  continua sa întareasca

securitatea frontierelor sale, sa aplice toate  procedurile Schengen, inclusiv controale la frontiera atunci când 

situatia o impune, atât în prezent, cât si în perspectiva.

"Dupa cum stim, anul trecut, România a intrat în Spatiul Schengen cu  frontierele aeriene si maritime. Decizia

Consiliului European a fost  însotita de o serie de masuri adiacente de întarire a controlului la  frontiera si operare

a codurilor si sistemelor Schengen, pe care  Ministerul Afacerilor interne le-a îndeplinit complet, impecabil. 

Ministerul Afacerilor Interne va continua sa desfasoare demersuri  diplomatice intense pentru atingerea

obiectivului Schengen inclusiv cu  frontierele terestre", a mai declarat Predoiu.

Declaratia comisarului Ylva Johansson facuta marti dimineata, prin care  sustine ca România trebuie sa intre în

Schengen cu frontiera terestra în  2024, este un prim pas în acest sens, a adaugat el.
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